
Ajuntament de Castelló de la Plana

ACTA DE LA SESSIÓ  ORDINÀRIA CELEBRADA PEL CONSELL MUNICIPAL
DEL DISTRICTE CENTRE EL DIA  28 DE SETEMBRE DE 2020

Número i classe de sessió: 2/2020. Ordinària 

Dia i hora: 28/91/2020 a les 19.05 hores

ASSISTÈNCIA:

PRESIDENT

    Sr. Fernando Navarro Cueva

VOCALS

Persones designades pels grups polítics municipals

Sra. M.ª Luisa Ribes Ferrer Grup Polític Municipal PP

Sra. Aurora Martínez Simó Grup  Polític Municipal PSOE

Sr. Pau Sancho Puerto Grup  Polític Municipal Compromís

        Regidors designats      

Sra. Susana Fabregat Carrasquer Grup Polític Municipal PP

Veïns designats

Sra. Cielo Leiros Otero Grup Polític Municipal Ciutadans

Veïns designats per l’Alcaldia

Sr. Jaime García Vivas

Representants d’associacions veïnals

Sra. Inmaculada Roig Adelantado AV Raval de la Trinitat

Sra. María Madueño Muñoz    AV Pl. Constitució

Representant de les AMPA

Sra. Lledó Lleó Rubio
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SECRETÀRIA

Sra. Marta Mulet Vilar 

El Sr. Omar Braina i la Sra. Teresa Salvador excusen la seua assistència.

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior, celebrada el dia 29 de gener de 2020

2. Anàlisi de la situació provocada per la crisi sanitària conseqüència de la COVID-19

3. Despatx extraordinari

4. Precs i preguntes

A la sala de reunions número 117 de l'Edifici Menador, a les 19 hores i 5 minuts del dia
28 de setembre de 2020, sota la presidència del Sr. Fernando Navarro Cuevas, es
reuneixen els senyors i senyores suara esmentats a fi de celebrar la sessió ordinària
del Consell Municipal de Districte Centre, amb la meua assistència com a secretària
delegada del Consell per a donar fe de l'acte.

Comprovat el quòrum d'assistència per la Presidència, s’inicia la sessió i es passa a
tractar els punts inclosos en l'ordre del dia. 

1.  Aprovació de l'acta de la sessió anterior, celebrada el dia 29 de gener de 2020

Com que no hi ha objeccions, l'acta resulta aprovada per unanimitat

2.  Anàlisi  de  la  situació  provocada  per  la  crisi  sanitària  conseqüència  de  la
COVID-19 

El  Sr.  Navarro  demana  disculpes  per  les  possible  desatencions  a  les  necessitats
veïnals  durant  la  crisi  sanitària,  així  com  per  l'inadequat  funcionament  del  servei
d'atenció telefònica 010 i  del servei de cita prèvia. Planteja que en aquesta sessió
s'estudien propostes d'actuació per a afrontar la situació actual. Destaca la importància
que en el moment actual tenen les juntes i els consells de districte. Proposa una roda
d'intervencions per a la presentació de queixes i propostes de millora.

El Sr. García planteja la necessitat de continuar millorant la neteja de la ciutat, sobretot
en  carrers  xicotets  del  Districte  Centre.  Sol·licita  que  es  millore  la  recollida
d'excrements d'animals, que es reparen els pilons oxidats i  que es procedisca a la
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retirada  d'herbes  del  paviment,  sobretot  als  carrers  Cisternes  i  Comte  Noroña.
Assenyala la necessitat de repensar la ubicació d'alguns contenidors de fem orgànic.

La Sra. Fabregat agraeix les disculpes oferides pel Sr. Navarro. Refereix la necessitat
de reactivar l'economia local i sol·licita que es preste un major suport al comerç de la
ciutat, apuntant que les ajudes habilitades a aquest fi són de quantia insuficient i que
els  requisits  exigits  en  la  tramitació  dificulten  l'accés  a  aquestes.  Planteja  que  el
disseny del carril  bici  estrangula l'accés al  centre i  denuncia els problemes que es
deriven del tancament del consultori mèdic de la plaça Constitució.

La Sra. Ribes insisteix en la necessitat d'atendre el greu problema econòmic  generat
per  la  pandèmia  en comerços i  negocis  d'hostaleria,  i  advoca  per  incrementar  les
ajudes al comerç. Assenyala també la necessitat de controlar la població de coloms a
la ciutat i els seus excrements. 

La Sra. Leiros dona suport a la necessitat d'implementar mesures per a incentivar el
comerç de proximitat. Insisteix en la millora de les condicions de neteja de la ciutat i
descriu nombrosos pilons i mobiliari urbà metàl·lic deteriorat pels orins dels gossos.
Sol·licita la desinsectació del carrer Sant Vicent per la presència de panderoles.

La Sra. Lleó, en representació de les AMPA, sol·licita el tancament d'alguns carrers
(entre aquests els d'accés a les Escoles Pies) per a facilitar l'accés de l'alumnat als
centres escolars. Proposa la presència d'agents de mobilitat que faciliten el respecte a
la distància interpersonal en les entrades i eixides.

La  Sra.  Madueño,  després  d'insistir  en  els  problemes  del  comerç  de  la  ciutat  i
considerar que potser la neteja en els carrers ha millorat per la menor presència de
vianants,  es  refereix  al  tancament  del  consultori  mèdic  de  la  plaça  Constitució.
Comunica que s'ha realitzat una campanya de recollida de firmes per a evitar-ne el
tancament i per a elevar una queixa al Síndic de Greuges per la manera en què s'ha
produït el tancament. 

Indica que les noves tarifes del servei de transport urbà resulten excessives.

Apunta  que  les  associacions  veïnals  no  han  rebut  assessorament  per  part  de
l'Ajuntament sobre les condicions requerides en els centres per a la seua reobertura.

La Sra. Roig, després de referir-se al mal funcionament del servei 010 i del de cita
prèvia, planteja els assumptes següents:

-  Mostra el  descontentament de la  seua associació  per  la  ubicació  de les oficines
municipals d'atenció al públic al Palau de la Festa, demana que s'habilite a aquest fi un
espai al centre de la ciutat. 

-  Sol·licita  que s'incremente la  freqüència  de recollida  dels  contenidors  de paper  i
cartó.

- Sol·licita que s'adopten mesures per al control de la població de coloms per raons
d'higiene.

- Dona suport a la petició d'AMU en les entrades i eixides dels centres escolars.

-  Comunica  el  descontentament  per  la  falta  d'ajudes  municipals  per  a  la  represa
d'activitats en els locals de les associacions veïnals.
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-  Apunta que els cursos organitzats pel Negociat  de Participació Ciutadana no són
adequats  per  a  membres  de  les  juntes  directives  de  les  associacions,  més  aïna
pareixen dirigits a gestors que tramiten assumptes vinculats a aquestes. Manifesta la
inadequació  de les dates en què s'han convocat les subvencions d'aquest Negociat.
Denuncia falta d'interés sobre la situació actual de les associacions.

-  En relació  amb l'ORA,  sol·licita  que  els  divendres  a  la  vesprada  i  els  dissabtes
s'actue amb flexibilitat  durant  la  crisi  sanitària,  al·legant  que la  ciutadania  continua
pagant els seus impostos però sense rebre els suficients serveis.

La Sra. Martínez pregunta per les càmeres instal·lades al carrer Ruiz Zorrilla.  Se li
contesta que tenen com a finalitat el control del pas de vehicles no autoritzats i que
han substituït  els  pilons.  Insisteix  també en la  necessitat  d'adoptar  mesures  per  a
controlar els coloms i es refereix en especial al problema que generen a la plaça Na
Violant i al carrer Asensi.

El Sr. Sancho comunica que hi ha associacions de veïns, com la del PERI 18, que ha
obert els seus centres i estan exercint activitats.

El Sr. Navarro dona resposta a les qüestions plantejades:

- En relació amb la reobertura dels centres de les associacions de veïns, comenta la
dificultat que entranya atenent a l'elevat nombre de locals i a la saturació del Servei
Municipal de Prevenció de Riscos Laborals. Apunta que des de Participació Ciutadana
es  va  considerar  la  conveniència  que  foren  les  mateixes  associacions  les  que
dugueren a terme les tasques necessàries i assumiren la responsabilitat de l'obertura
dels centres i la represa de les activitats. Assenyala en aquest sentit que encara hi ha
locals de treball ordinari a l'Ajuntament que no han pogut ser avaluats pel Servei de
Prevenció de Riscos Laborals.

- Sobre el consultori mèdic de la plaça Constitució, informa que es va intentar l'adopció
d'una declaració institucional sobre aquest assumpte en el Ple anterior. No va resultar
possible i s'intentarà estudiar aquest assumpte en el pròxim Ple. Des de la Conselleria
es justifica el tancament per l'estat insalubre del local i s'estan pensant opcions per a
donar una solució a aquest problema.

La Sra. Madueño es queixa de la falta de previsió en aquest assumpte i de la falta
d'informació que es facilita des de les institucions competents. 

Es planteja portar a la pròxima sessió de la Junta de Districte una proposta d'acord
sobre aquest tema.

-  En  relació  amb  l'activitat  comercial  de  la  ciutat,  i  en  concret  amb  les  ajudes
econòmiques  d'aproximadament  1.000  euros  que  es  concedeixen  als  comerços
sol·licitants, reconeix que és necessari millorar la informació i simplificar els tràmits. 

La Sra. Ribes comenta que diversos comerços del carrer Alloza han hagut de tancar,
que la situació d'aquest sector ja era complicada abans de la pandèmia i que aquesta
crisi ha suposat el fi per a alguns establiments. Planteja que pot ser que la solució
passe per la promoció d'un canvi d'hàbits.

La  Sra.  Roig  assenyala  que  molts  propietaris  de  locals  i  vivendes,  que  continuen
pagant la taxa de fems, l'IBI i altres impostos, no estan percebent l'import dels lloguers
com a conseqüència dels problemes econòmics existents. El Sr. Sancho apunta que
des de l'Ajuntament s'ha procedit a la condonació de deutes en els supòsits en què
resulta possible. La Sra. Martínez dona suport a l'exempció del pagament de l'IBI en
aquests casos. El Sr. Navarro reconeix l'esforç realitzat per la ciutadania i informa que
no resulta possible l'exempció del pagament de determinats impostos.
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La Sra. Roig proposa la concessió d'ajudes econòmiques per al pagament d'estudis de
mercats previs a l'obertura d'establiments comercials. La Sra. Martínez i el Sr. Sancho
manifesten  que  aquesta  funció  l’haurien  de  desenvolupar  les  associacions  de
comerciants.

-  En relació  amb la  neteja  de la  ciutat  i  la  petició  de neteja  de les  fatxades dels
comerços tancats, realitzada per la Sra. Roig, el  Sr.  Navarro comenta que aquesta
acció pot instar-se des de les associacions veïnals. La Sra. Roig sol·licita la neteja de
les fatxades del cantó del carrer Governador i de la plaça Hernán Cortés. 

Es  comunica  que  s'han  iniciat  des  de  l'Ajuntament  accions  formatives  amb  les
associacions veïnals sobre la utilització dels contenidors de residus orgànics.

- En relació amb la presència d'AMU als centres escolars, el Sr. Navarro comunica que
s'està treballant per a millorar les condicions d'entrada respectant les distàncies de
seguretat.

3. Despatx extraordinari

No hi ha assumptes a tractar.

4. Precs i preguntes

El Sr. García planteja que cal atendre el sector hostaler.  Els hotels de la ciutat no
estan oberts  en la  seua totalitat  i  els  que ho estan no tenen un nivell  d'ocupació
destacable. Sol·licita suport econòmic al sector turístic. El Sr. Navarro proposa que
aquest tema s'aborde en la pròxima sessió de la Junta. 

El Sr. Navarro indica que, a fi de controlar la població de coloms de la ciutat, s'està
treballant en la instal·lació de colomers barrera. 

I  a  les  20  hores  de  la  data  indicada  en  l'encapçalament,  sense  que  hi  haja  més
assumptes a tractar, el president alça la sessió, de la qual, com a secretària, en done
fe i, perquè conste, estenc aquesta acta que firme junt amb el president del Consell
Municipal del Districte Centre.
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